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Parlamentul României
Senat

ÎNTREBARE

Adresată: Domnului Dumitru CHIRIȚĂ, Președinte Autoritatea Națională de 
Reglementare in domeniul Energiei
De către: Doamna Senator Silvia DINICĂ
Circumscripția electorală: nr 42, București
Grupul Parlamentar: USR
Ședința Senatului din data de: 03.04.2018
Obiectul întrebării: Eficiență energetică - ANRE

Stimate Domnule Președinte,

Gradul ridicat de sărăcie al populației României și implicit sărăcie energetică reprezintă o 
problemă gravă. 40% din populație este săracă ne arată un studiu Eurostat. Conform unor date 
publicate în anul 2015 de Comisia Europeană referitor la sărăcia energetică la nivel european aflăm 
că peste 54 de milioane de persoane sunt afectate de veniturile reduse, creșterea prețurilor energiei 
și performanțele reduse ale locuințelor.

În legea nr. 121 din 18 iulie 2014 privind eficiența energetică art. 3 alin (1) se prevede că „în 
vederea aplicării prevederilor prezentei legi, se înființează în cadrul Autorității Naționale de 
Reglementare în domeniul Energiei, denumită în continuare ANRE, prin ordin al președintelui 
ANRE, Departamentul pentru eficiență energetică”.

Ministerul Energiei ne-a comunicat că „date concrete privind monitorizarea măsurilor de 
eficiență energetică instituite la nivelul diferitelor sectoare ar trebui centralizate și gestionate la 
nivelul fiecărui minister, iar Departamentul pentru eficiență energetică din cadrul ANRE ar trebui 
să monitorizeze economiile realizate în urma aplicării acestor măsuri” precum și faptul că 
informații suplimentare privind eficiența energetică la nivelul consumului casnic de energie pot fi 
solicitate departamentului menționat din cadrul ANRE.
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Ținând cont de informațiile prezentate precum și de faptul că, în curând se vor împlini patru 
ani de la momentul înființării Departamentului pentru eficiență energetică, domnule președinte, 
doresc să vă adresez următoarele întrebări:

1. Există un program național de creștere a eficienței consumului casnic al energiei derulat 
de acest departament? Dacă da, vă rog să ne furnizați mai multe informații precum 
obiectivele programului, durata programului și durata efectivă de implementare, stadiu 
actual etc.

2. Există și alte măsuri implementate cu scopul obținerii eficienței energetice?
3. Există, la momentul actual, un mecanism eficace de participare a consumatorului casnic 

la deciziile privitoare la consumul energetic? Tinând cont că acesta poate fi implementat 
de operatorii de distribuție a energiei electrice - prin reglementările secundare elaborate 
de ANRE.

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris.
Data Senator, Silvia Monica DINICĂ
03.04.2018 Wk—
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